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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Insynsperson 

Olof Sand (S)  §§ 86 – 103 
Jörgen Eriksson (KIM)  §§ 86 – 103 

 
Övriga närvarande 

Tjänstepersoner Karl-Olof Petersson, kommunchef  §§ 86 – 103 
Wilhelm Bodmark, kommunsekreterare §§ 86 – 103 

Elisabeth Carlstein, ekonomichef  §§ 86 – 87 

Martin Zetterström, enhetschef serviceenheten § 88 
Magnus Olsson, samhällsbyggnadschef §§ 88 – 91 

Viktor Weiberg, tillväxtchef  §§ 92 – 93 
Ulrika Granat, HR-chef  §§ 94 – 98 

Dovile Bartuseviciute, föreningssamordnare §§ 95 – 97 

Tanja Matsson, socialchef  § 98 
Anders Pettersson, skolchef  § 99 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

 

§ 86  Samordningsförbundet Västs årsredovisning s.4 

§ 87  Stiftelsen Dal Västra Värmlands Järnväg (DVVJ) – Årsredovisning och 

revisionsberättelse 

s.5 

§ 88  Kommunicering inför beslut om föreläggande avseende städning på skolor och 

förskolor i Melleruds kommun 

s.6 

§ 89  Motion om etablerandet av en kommunägd solcellspark i Mellerud s.7 

§ 90  Förslag om att ersätta medborgarförslag med digital förslagslåda s.9 

§ 91  Samhällsbyggnadsfrågor s.11 

§ 92  Tillväxt- och näringslivsfrågor s.12 

§ 93  Medfinansiering Vänersamarbetet 2024 – 2027 s.13 

§ 94  Personalfrågor s.14 

§ 95  Information från föreningssamordnaren s.15 

§ 96  Förfrågan om extra stöd till Melleruds Ridklubb s.16 

§ 97  Ansökan om bidrag till föreningsägda eller förhyrda anläggningar s.17 

§ 98  Strategi för social hållbarhet s.18 

§ 99  Avtalsförlängning - Samverkansavtal om naturbruksbruksutbildning mellan VGR och 

kommunerna i VG 2025 – 2028 

s.20 

§ 100  Riktlinje för förtroendevaldas IT-utrustning s.22 

§ 101  Förslag om att införa krav på utdrag ur belastningsregistret vid anställning s.23 

§ 102  Information från kommunchefen s.24 

§ 103  Information från ledamöter s.25 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

§ 86   KS 2024/187 

Samordningsförbundet Västs årsredovisning 2023 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att Melleruds kommun 

1. Godkänner Samordningsförbundet Väst årsredovisning för är 2023. 

2. Beviljar styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Samordningsförbundet Väst har överlämnat årsredovisning med förvaltningsberättelse och 

revisionsberättelse för 2023.  

Förbundets revisorer har granskat årsredovisningen och tillstyrker ansvarsfrihet. 

Samordningsförbundet redovisar ett positivt resultat med 763 tkr. Samordnings-förbundets 

utgående egna kapital 2023-12-31 var 3,9 mkr. Enligt budget för 2023 skulle det egna kapitalt 

för 2023 uppgå till 2,1 mkr vid årets slut. Det egna kapitalet ska enligt Nationella Rådets 

rekommendationer uppgå till ca 20 % av medelstilldelning, vilket motsvarar ca 2,0 mkr. En 

underskottsbudget är lagd för 2024 och planeras även för 2025, vilket innebär att det egna 

kapitalet kommer att minska. 

Revisionen bedömer att samordningsförbundet Väst har bedrivit verksamheten på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna 

kontrollen har varit tillräcklig. Räkenskaperna är rättvisande och årsredovisningen har 

upprättats i enlighet med lagen om kommunal bokföring och god redovisningssed.  

Revisionen bedömer dock att förbundet saknar fastställda finansiella mål kopplade till god 

ekonomisk hushållning samt någon form av sammantagen bedömning av huruvida god 

ekonomisk hushållning har uppnåtts. Detta gör att revisionen inte kan bedöma om resultatet 

enligt årsredovisningen är förenligt med målen för god ekonomisk hushållning. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunfullmäktige beslutar att Melleruds kommun 

1. Godkänner Samordningsförbundet Väst årsredovisning för är 2023. 

2. Beviljar styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

§ 87   KS 2024/208 

Stiftelsen Dal Västra Värmlands Järnväg (DVVJ) - årsredovisning och 
revisionsberättelse för 2023 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att:  

1. godkänner resultat och balansräkningen samt verksamhetsberättelse för 2023 för Stiftelsen 

Dal Västra Värmlands Järnväg (DVVJ).  

2. bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Dal Västra Värmlands Järnväg (DVVJ) har översänt bokslutet jämte revisionsberättelsen för 

2022.  

Årets resultat uppgick till -0,9 mkr, vilket är försämring från resultatet 2022 som var 0,1 mkr. I 

resultatet för 2022 ingår dock 1 000 tkr i extra ägartillskott. Det egna kapitalet uppgick till -1 

144 tkr (-297 tkr).  

Ekonomin har varit ansträngd under flera år och år. En kontrollbalansräkning genomfördes 

2022, som visade på tillgångar av tillräcklig omfattning. För 2023 har det negativa egna 

kapitalet ökat ytterligare. 

Det finns en stor underhållsskuld i DVVJ. Bland annat finns krav på underhåll av viadukten över 

väg 172 i Bengtsfors. Kostnaden beräknas till ca 3 mkr. En inspektion av 20:e slussen visar att 

även i detta fall kan finns ett renoveringsbehov på ca 2 mkr. Kostnader som DVVJ inte klarar att 

finansiera själva 

Det pågår en dialog om DVVJs framtida struktur och organisation med syfta att skapa en mer 

robust organisation med en annan finansieringsbas. 

En samhällsekonomisk analys av den verksamhet och service som stiftelsen erbjuder Dalsland 

och Västra Götalandsregionen har genomförts av extern part. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunfullmäktige beslutar att:  

1. godkänner resultat och balansräkningen samt verksamhetsberättelse för 2023 för Stiftelsen 

Dal Västra Värmlands Järnväg (DVVJ).  

2. bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2023. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 88   KS 2023/482 

Kommunicering inför beslut om föreläggande avseende städning på 
skolor och förskolor i Melleruds kommun, 2023/1596.HSK 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner åtgärderna som Serviceenheten samt Kultur- och 

utbildningsförvaltningen presenterat.  

Beskrivning av ärendet 

Dalslands miljö- och energikontor (DMEK) har under perioden 2016 - 2023 genomfört anmälda 

och oanmälda inspektioner avseende städningen i kommunens skolor och förskolor. Olika typer 

av brister har noterats i de olika verksamheterna. Nämnas kan bristfällig städning, ofullständiga 

skriftliga rutiner, städfrekvenser som avviker från Folkhälsomyndighetens allmänna råd om 

städning (FoHMFS 2014:19), oklar ansvarsfördelning mellan lokalvårdare och pedagogisk 

personal, otillräcklig implementering av städrutiner hos pedagogisk personal samt bristande 

rutiner för uppföljning av hur städningen fungerar. 

Åtgärder 

Åtgärden för att tillse att städrutinerna är implementerade hos personalen är: 

1. 2 stormöten per år med alla lokalvårdare. 

2. Årligt utskick till rektorerna om ansvarsfördelning mellan pedagoger och lokalvårdare 

angående städning. 

3. Rektorerna tar upp på APT i sina arbetsgrupper lokalvårdsrutiner 2 ggr per år. 

4. Hänga upp lokalvårdsprogram synligt på alla städområden. 

 

Åtgärden för att följa upp och utvärdera städningen: 

1. Lokalvårdschef är inbjuden till rektorsgruppen 2 ggr per termin. 

2. Uppföljning mellan Lokalvårdschef och rektor i maj varje år.  

3. Internkontroller av lokalvård 2 ggr per år på samtliga områden. Med åtgärdsplan. 

4. ATP bakteriemätning årligen på alla städområden.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen godkänner åtgärderna som 

Serviceenheten samt Kultur- och utbildningsförvaltningen presenterat.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 89   KS 2023/222 

Motion om etablerandet av en kommunägd solcellspark i Mellerud 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå motionen med hänvisning till att det inte är kommunens 

huvudsyfte, samt att det finns betänkligheter med, att bedriva tillverkning och försäljning av 

elenergi till allmänheten. 

Beskrivning av ärendet 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått i uppdrag att undersöka möjligheten till att anlägga en 

kommunal solcellspark där invånare kan abonnera på el. 

För att kunna få fram en komplett utredning och ett färdigt förslag på affärsupplägg så krävs 

omfattande arbete som är svårt att finansiera i befintlig budget. Därför har vi valt att fokusera på 

följande fråga: 

Kan kommunen eller Melleruds bostäder AB driva en solcellsanläggning som denna eller krävs det 

ett eget bolag? 

SKR jurist har gett oss följande svar: 

• Förvaltningsform. Det går förvisso men det blir knepigt eftersom då får den inte drivas med 
vinstsyfte samtidigt som det blir bekymmer med att den kan anses konkurrera med privat 

verksamhet på ett sätt som näringslivet inte anser vettigt, det kan uppfattas som 

konkurrenssnedvridning. 

• I det kommunala bostadsbolaget. Det kräver ändring av bolagsordningen. Den förfogar ni 
över och kan ändra. Bostadsbolaget ska för att omfattas av lagen om allmännyttiga 

kommunala bostadsbolag huvudsakligen förvalta fastigheter. Om solcellsverksamheten blir för 
stor kan det alltså påverka om bolaget omfattas eller inte av den lagen. Men det är nog inte 

ett bekymmer i sig, snarare då vad hyresgästerna tycker. Om parken inte går bra vill inte 

hyresgästerna, antar jag, påverkas. Hyresgästföreningen kanske har något emot det. Men det 
är också bostadsbolag som har solceller men då för sin egen verksamhet, se länken nedan. 

• De som har solceller verkar bedriva den verksamheten separerat i ett eget bolag. Det drar en 

del administration, en styrelse och det behövs aktiekapital m.m. 

• Till dessa kommer frågor om var det är lämpligt, om det finns lämplig mark för det m.m. 
 
Vi har även tittat på möjligheten till stöd genom klimatklivet. Här informerar man tydligt om att 
detta inte innefattas av stöd. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att avslå motionen med 

hänvisning till att det inte är kommunens huvudsyfte att bedriva tillverkning och försäljning av 

elenergi till allmänheten. 

Michael Melby (S): Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet till 

Samhällsbyggnadsförvaltningen för att genomföra en djupgående undersökning av hur 

kommunen i praktiken enligt motionens innehåll skulle kunna anlägga en kommunal 

solcellspark. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Karin Nodin (C): Kommunstyrelsen arbetsutskott beslutar att i tillägg nämna att det finns 

betänkligheter med att bedriva tillverkning och försäljning av elenergi till allmänheten. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag och finner att arbetsutskottet beslutar att 

så ska ske. 

Beslutsgång 2 

Ordförande frågar därefter på eget förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 

Beslutsgång 3 

Ordförande frågar därefter på tilläggsyrkande från Karin Nodin och finner att arbetsutskottet 
bifaller förslaget. 
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§ 90   KS 2024/217 

Förslag om att ersätta medborgarförslag med digital förslagslåda 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. ersätta dagens system med medborgarförslag och i stället införa en digital förslagslåda. 

Beslutet innebär att medborgarförslag enligt kommunallagens mening tas bort och ersätts 

med ett alternativt system. 

2. § 32 i kommunfullmäktiges arbetsordning om medborgarförslag tas bort. 

Under förutsättning att fullmäktige beslutar ersätta medborgarförslag med digital förslagslåda 

beslutar kommunstyrelsen att: 

• ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att komplettera ’Riktlinjer för handläggning av 

motioner, medborgarförslag och övriga politiska beslutsärenden med ett nytt stycke om 

digital förslagslåda. 

• Att en analys av systemet och vad konsekvenserna av dess införande resulterat för 

konsekvenser redovisas 1 år efter dess införande. 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunallagen får kommunfullmäktige medge att medborgarna får lämna in 

medborgarförslag. Ett förslag ska beredas så att det kan besvaras av fullmäktige inom ett år. 

Alla medborgarförslag ska utredas oavsett förslag. 

Denna process är mycket resurskrävande och i många fall leder beslutet ändå till avslag. 

Kommunikations- och informationsinsatser har gjorts för att informera medborgarna om de 

olika sätt som finns att lämna förslag till kommunen: felanmälan, synpunkter och feedback, 

medborgarförslag och kontakt med politiker. En erfarenhet är att förslag som lämnas i 

medborgarförslagen ibland avser hur-frågor som snabbare och effektivare skulle kunna vara 

möjliga att lösa t.ex. om de inkom via vårt ordinarie felanmälningssystem. I dagsläget uppstår 

situationer där vad som i grunden kan betraktas utgöra en felanmälan eller dylikt lämnas in som 

ett medborgarförslag vilket resulterar i att det därmed måste utredas utifrån det regelverk som 

systemet enligt fastställd rutin kräver fastän om frågeställningen enkelt skulle kunna avhjälpas 

på annat sätt. 

Det är positivt att medborgarna är engagerade i kommunen och dess utveckling. Det bör 

samtidigt övervägas om det finns alternativ för att göra alltsammans mer resurs- och 

tidseffektivt för såväl förvaltningar som medborgare. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. ersätta dagens system med medborgarförslag och i stället införa en digital förslagslåda. 

Beslutet innebär att medborgarförslag enligt kommunallagens mening tas bort och ersätts 

med ett alternativt system. 

2. § 32 i kommunfullmäktiges arbetsordning om medborgarförslag tas bort. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Under förutsättning att fullmäktige beslutar ersätta medborgarförslag med digital förslagslåda 

beslutar kommunstyrelsen att: 

• ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att komplettera ’Riktlinjer för handläggning av 

motioner, medborgarförslag och övriga politiska beslutsärenden med ett nytt stycke om 

digital förslagslåda. 

Karin Nodin (C): Kommunfullmäktige beslutar att: 

• Att en analys av systemet och vad konsekvenserna av dess införande resulterat för 

konsekvenser redovisas 1 år efter dess införande. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar först på eget förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 

Beslutsgång 2 

Ordförande frågar därefter på tilläggsyrkande från Karin Nodin och finner att arbetsutskottet 

bifaller detta. 
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§ 91 

Samhällsbyggnadsfrågor 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsbyggnadschefen redogör för aktuella samhällsbyggnadsfrågor. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 92 

Tillväxt- och näringslivsfrågor 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Tillväxtchefen redogör för aktuella tillväxt- och näringslivsfrågor. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 93   KS 2024/216 

Medfinansiering Vänersamarbetet 2024 – 2027 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Medfinansieringsintyg undertecknas utav kommunchef med kommentaren att alla aktörer 

deltar och kommunens medfinansieringssumma inte kommer att ändras över treårsperioden. 

2. Kommunchef, ekonomichef och tillväxtchef bereder hur kostnadsfördelningen ska hanteras 

inom budgeten för kommunstyrelsens förvaltning.  

Sammanfattning av ärendet 

Vänersamarbetet är en ekonomisk förening med alla 13 kommuner kring Vänern som 

medlemmar och med finansiellt stöd från Region Värmland och Västra Götalandsregionen. 
Vänersamarbetet arbetar för en hållbar utveckling av Vänern inom områdena: samordning, 

näringsliv och kommunikation. Föreningen Vänersamarbetet bildades 2015. 

Föreningen ska bidra till en hållbar utveckling i kommunerna kring Vänern genom att vara en 
samordnare av Vänerfrågor. Arbetet har tydligt fokus på att stärka den maritima profilen samt 

att nyttja vattnet och närheten till det som resurs. Arbetet ska präglas av informativ och 
inspirerande kommunikation med utpekade målgrupper. 

Vänersamarbetets verksamhet delas in i tre delar: 1) Effektivisering och samordning, 2) Maritim 

utveckling samt 3) Kommunikation. 

En ny finansieringsperiod startar nu och då behöver vi ta ställningen till Melleruds bidrag, insats 

och effekterna av satsningen. 

Melleruds medfinansiering uppgår till 18 tkr för VIVA-projektet. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Medfinansieringsintyg undertecknas utav kommunchef med kommentaren att alla aktörer 

deltar och kommunens medfinansieringssumma inte kommer att ändras över treårsperioden. 

2. Kommunchef, ekonomichef och tillväxtchef bereder hur kostnadsfördelningen ska hanteras 

inom budgeten för kommunstyrelsens förvaltning.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 94 

Personalfrågor 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

HR-chefen informerar om aktuella personalfrågor. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

§ 95 

Information från föreningssamordnaren 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Föreningssamordnaren informerar om aktuella föreningsfrågor. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Arbetsutskottet godkänner redovisningen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 96   KS 2024/50 

Förfrågan om stöd till Melleruds Ridklubb 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå den ansökta höjningen av ekonomiskt stöd till Melleruds 

Ridklubb med hänvisning till överenskommelsen om särskilt stöd som träffades mellan 
föreningen och kommunen, samt med hänvisning till kommunstyrelsens budget för 

föreningsstöd. 

Sammanfattning av ärendet 

Melleruds Ridklubb inkom den 18 mars 2024 med en ansökan till kommunen om ett ekonomiskt 

stöd till föreningen, som behövs för att föreningen ska kunna fortsätta att bedriva sin 

verksamhet i Melleruds kommun.   

Föreningen anger i skrivelse till kommunen, att under år 2023 höjdes priser på foder och strö. 

Priserna ser ut att ligga högt under en lång tid framöver vilket betyder att föreningen inte 

kommer att klara sin löpande ekonomi, för att de ökade föreningens intäkterna inte räcker till 

de ökade omkostnader, som föreningen har. Styrelsen anger i sin skrivelse till kommunen, att 

ridavgiften höjdes för alla elever under år 2023.   

För att föreningen ska kunna starta upp hösttermin 2024 behöver kommunen stötta Melleruds 

Ridklubb med 300 000 kronor extra utöver det beviljade stöd genom särskilt avtal på 300 000 

kronor och driftbidrag som föreningen har ansökt om. 

Melleruds kommun har under flera år beviljat ett driftbidrag på 450 000 kronor, samt 

aktivitetsstöd till Melleruds Ridklubb. Den 8 januari 2024 ingick Melleruds kommun och 

Melleruds Ridklubb en överenskommelse om ett stöd genom särskilda avtal. Stödet uppgick till 

300 000 kronor för verksamhetsåret 2024. Denna överenskommelse avser inte hyreskostnader 

då föreningen hänvisas till ansökan om bidrag till föreningsägda eller förhyrda anläggningar.  

Kommunstyrelseförvaltningen har inget ekonomiskt utrymme att bevilja den ansökta höjningen 

av ekonomiskt stöd till Melleruds Ridklubb då kommunstyrelseförvaltningen inte har något extra 

anslag för utökat föreningsbidrag för 2024.   

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att avslå den ansökta höjningen 
av ekonomiskt stöd till Melleruds Ridklubb med hänvisning till överenskommelsen om särskilt 

stöd som träffades mellan föreningen och kommunen, samt med hänvisning till 

kommunstyrelsens budget för föreningsstöd. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller förslaget. 
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§ 97   KS 2024/31 

Ansökan om bidrag till föreningsägda eller förhyrda anläggningar 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna BK Håvås redogörelse och önskemål om att bevilja 

möjligheten att göra undantag från riktlinjer för föreningsstöd i Melleruds kommun, för att 

föreningen ska kunna erhålla hyresbidrag till bowlingklubbens lokal år 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Den 11 januari 2024 ansökte Bowlingklubben Håvås om bidrag till föreningsägda eller förhyrda 

anläggningar via kommunens e-tjänst. Till ansökan bifogades hyresavtal, resultatrapport, samt 

revisionsberättelse.  

I riktlinjer för föreningsstöd i Melleruds kommun framgår kriterier och krav för bidrag. Här 

framgår för det första att en förening kan få bidrag till hyra alternativt drift av egna lokaler där 

det kontinuerligt bedrivs verksamhet för barn och ungdom och inte omfattas av de kommunala 

som subventionerade hyrestaxorna. För det andra framgår det, att förening skall året innan det 

år som ansökan inlämnas ha genomfört minst 20 bidragsberättigade aktiviteter och erhållit 

aktivitetsbidrag.    

BK Håvås ansökan om bidrag avslogs med hänvisning till att föreningen inte har erhållit 

aktivitetsbidrag under perioden 2023 01 01 – 2023 12 31, som krävs för att föreningen ska 

kunna ansöka om bidrag till föreningsägda eller förhyrda anläggningar. 

Den 12 april 2024 kontaktar föreningen Melleruds kommun och informerar om att föreningens 

styrelse önskar överklaga kommunens beslut. Förvaltningen svarar till föreningen, att varken 

handläggare eller enhetschef har delegation för att frångå riktlinjer för föreningsstöd fastställda 

av kommunstyrelsen och att begäran om undantag ska tas upp på kommunstyrelsens 

sammanträde. Mot bakgrund av avslaget av bidragsansökan begär förvaltningen att inkomma 

med kompletterande handlingar i form av kopior av aktivitetsstödsansökningar till 

riksidrottsförbundet, samt en redogörelse, där det framgår varför föreningen inte har ansökt om 

aktivitetsstöd under föregående år hos Melleruds kommun.  

Av inkommen redogörelse framgår att under maj månad 2023 utsågs Daniel Berglöv till ny 

ordförande för BK Håvås och att det saknades en formell överlämning och tydliga rutiner för 

bidragsansökning, vilket blev orsaken till att föreningen missade att ansöka om aktivitetsstöd i 

tid. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att godkänna BK Håvås 

redogörelse och önskemål om att bevilja möjligheten att göra undantag från riktlinjer för 

föreningsstöd i Melleruds kommun, för att föreningen ska kunna erhålla hyresbidrag till 

bowlingklubbens lokal år 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 98   KS 2023/159 

Strategi för social hållbarhet 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

• anta strategi för social hållbarhet 

• en redogörelse lämnas efter ett år där konsekvenserna av implementeringen av strategin 

redovisas för kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen gav i juni 2023 socialchef i uppdrag att tillsammans med representanter från 
övriga förvaltningar ta fram en strategi för social hållbarhet. Uppdraget vidgades i och med 

detta från det uppdrag som tidigare givits om att uppdatera Melleruds kommuns 
integrationspolicy i enlighet med direktiv från den styrande politiska ledningen.  

Social hållbarhet handlar om att skapa ett samhälle där alla människor har tillgång till en god 
och jämlik hälsa, känner delaktighet, tillit och kan leva ett gott liv med samma rättigheter.  

Förvaltningen har arbetat fram en strategi för social hållbarhet som visar en kartläggning av 

nuläget och pågående arbete kopplat till arbete med social hållbarhet i kommunen samt 
ställningstaganden för att stärka arbetet med social hållbarhet framåt.  

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsen gav i juni 2023 socialchef i uppdrag att tillsammans med representanter från 

övriga förvaltningar ta fram en strategi för social hållbarhet. Uppdraget vidgades i och med 
detta från det uppdrag som tidigare givits om att uppdatera Melleruds kommuns 

integrationspolicy i enlighet med direktiv från den styrande politiska ledningen.  

Social hållbarhet handlar om att skapa ett samhälle där alla människor har tillgång till en god 

och jämlik hälsa, känner delaktighet, tillit och kan leva ett gott liv med samma rättigheter.  

Strategin är indelad i följande delar: 

Bakgrund: beskrivning av strategins tillkomst, syfte med strategin, definition av begrepp samt 

koppling till kommunfullmäktiges mål, vision och värdegrund i Melleruds kommun.  

Nuläge: en beskrivning/kartläggning av Mellerud idag sett ur social hållbarhetsperspektivet. 

Inriktning framåt: här beskrivs principiella ställningstaganden kring arbetslinje, skolans 

betydelse, vikten av förebyggande insatser samt ställningstaganden gällande integration och 
inkludering. 

Sammanfattande ställningstaganden: strategins ställningstaganden sammanfattas i slutet under 
denna rubrik  

Mellerud har jämfört med västra Götalandsregionen och riket i genomsnitt en utmanande 

socioekonomisk struktur. För att bygga ett socialt hållbart Mellerud är det av största vikt att 
aktivt arbeta med de positiva delar som tydligast påverkar utvecklingen mot social hållbarhet. 

De områden som tydligast påverkar social hållbarhet är (som beskrivs i inledningen) en bra 
skola, tillgång till förebyggande insatser, ett aktivt trygghetsskapande och brottsförebyggande 

arbete, tydlig arbetslinje och stöd till att komma till egen försörjning, hälsofrämjande arbete och 
ett aktivt arbete med mänskliga rättigheter, inkludering och integration. Mellerud har ett aktivt 

arbete inom samtliga dessa områden som behöver uppmärksammas, bevaras och 

vidareutvecklas löpande.  
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

De ställningstaganden strategin ringar in för perioden 2024–2027 given nulägesbild för att 

ytterligare utveckla arbetet med social hållbarhet i kommunen är följande: 

• Alla ska ges möjlighet att klara sin egen försörjning 

• Alla ska ges möjlighet till en god utbildning 

• Melleruds kommun satsar på förebyggande arbete 

• Melleruds kommun arbetar aktivt med integration och inkludering 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunfullmäktige beslutar att anta strategi för social 
hållbarhet. 

Michael Melby (S): Ärendet återremitteras med syfte att följande delar i strategin ändras: 

• På sidan 24 i strategin stryks följande del: ”Språkligt testa alla medarbetare.” 

• Sista stycket i strategin byts ut mot följande skrivning: 
”Medarbetare och företrädare som representerar Melleruds kommun ska uppfattas som 

professionella och inkluderande av de kommuninvånare som möter oss. Det är en tillgång 

för Melleruds kommun att dess företrädare representeras av de i vårt samhälle 
förekommande etniciteter och religiösa tillhörigheter.” 

Karin Nodin (C): En redogörelse lämnas efter ett år där konsekvenserna av implementeringen 
av strategin redovisas för kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer eget förslag mot förslag från Michael Melby och finner att arbetsutskottet 

bifaller eget förslag. 

Beslutsgång 2 

Ordförande frågar därefter på tilläggsförslag från Karin Nodin och finner att arbetsutskottet 
bifaller detta. 
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§ 99   KS 2023/216 

Avtalsförlängning - Samverkansavtal om naturbruksbruksutbildning 
mellan VGR och kommunerna i VG 2025 – 2028 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. samtliga angivelser på datum i avtalet och i bilaga 1 som syftar på 2028-12-31 justeras till 

2026-12-31. 

2. underteckna naturbruksavtal för perioden 2025-01-01 till och med 2026-12-31 samt att 

bilaga 1 skall justeras av parterna så som en del av avtalet.  

Deltar ej 

Michael Melby (S) deltar inte i beslutet 

Sammanfattning av ärendet 

Direktionen för Fyrbodals kommunalförbund har fattat beslut om att rekommendera 

kommunerna att fatta beslut om att fastställa samverkansavtal för naturbruksutbildningar. 

Genom avtalet uppdrar kommunerna till regionen att dels vara huvudman för naturbruks-

utbildning inom gymnasieskolan och anpassad gymnasieskola, dels erbjuda vuxenutbildning på 

gymnasial nivå inom naturbruksområdet. 

I Västra Götalandsregionens (VGR) och kommunernas samverkansavtal för naturbruksutbildning 

2025 – 2028 åtar sig parterna att genomföra en utredning om en ny modell för samverkan 

mellan VGR och kommunerna i Västra Götaland om naturbruksutbildning. Bakgrunden till 

utredningen är att det riktats kritik mot nuvarande samverkansmodell från avtalsparter  

Ersättning till kommuner för elever som läser naturbruksutbildning på friskolor i Västra Götaland 

skall utredas. I nuvarande avtal utgår ingen ersättning till kommuner för elever som läser på 

friskolor inom länet. Behovet av att undersöka denna punkt närmare har uppkommit mot 

bakgrund av att nedlagda VGR-skolor har ersatts av friskolor som numera är alternativet för de 

naturbrukselever som inte vill studera på kvarvarande VGR-skolor som är lokaliserade i andra 

delar av Västra Götaland. 

Utredningen ska även undersöka om lokaliseringen av VGR:s naturbruksskolor är den optimala 

med hänsyn till arbetsmarknad och lantbruksföretagens lokalisering. I denna del av utredningen 

undersöks även om lokaliseringen orsakar kompetensförsörjningsutmaningar för 

lantbruksföretag som befinner sig långt från VGR-skola eller annan naturbruksutbildning som 

erbjuder relevant inriktning.  

Utredningen och beslutsprocessen som följer den kan som längst pågå till 2028-12-31, dvs fram 

till slutet för samverkansavtalet. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Daniel Jensen (KD) och Ulf Rexefjord (SD): Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. samtliga angivelser på datum i avtalet och i bilaga 1 som syftar på 2028-12-31 justeras till 

2026-12-31. 



MELLERUDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 Sammanträdesdatum         sida  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-04-30 21 
 

 

 
 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

2. underteckna naturbruksavtal för perioden 2025-01-01 till och med 2026-12-31 samt att 

bilaga 1 skall justeras av parterna så som en del av avtalet.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 100   KS 2024/212 

Riktlinje för förtroendevaldas IT-utrustning 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta ’Riktlinje för förtroendevaldas IT-utrustning’ med ändring i 

förslaget där skrivelsen anpassas till att även ett partis IT-ansvarige ges möjlighet att få samma 

stöd som en gruppledare. 

Sammanfattning av ärendet 

För att underlätta handhavande, stöd och hjälp till förtroendevalda samt för att klargöra 

omfattningen av det IT-stödet och service som erbjuds av kommunen har en riktlinje tagits 

fram. Tidigare processer och rutiner har resulterat i ett merarbete och en otydlighet över vem 

som har ansvar över vad i olika situationer relaterat till frågeställningar gällande IT-utrustning 

samt service av densamma. Dessa processer och rutiner har utifrån detta behövt en översyn 

som nu genomförts. Bakgrunden till framtagandet hämtas vidare även från att en upplevd 

otydlighet och osäkerhet återkommande uttryckts. 

Riktlinjen klargör EDS servicegränssnitt, det vill säga vilken hjälp de erbjuder kontra inte 

erbjuder förtroendevalda. Riktlinjen hänvisar även till vilket stöd gruppledare erbjuds av EDS 

samt vid vilka tillfällen en frågeställning behöver ställas till gruppledare i stället för till EDS. 

Riktlinjen klargör även hur in- och utlämningar av utrustning sker samt hur processtrukturen 

som etableras vid tillfälle en dator går sönder och behöver repareras – ett förtydligande ges 

också för hur de behöver gå till väga vid tillfälle de glömt användarnamn och lösenord eller vart 

de kan vända sig med andra IT-relaterande frågor. 

Riktlinjen har tagits fram i samråd med såväl EDS som Medborgarkontoret med syfte hitta ett 

enkelt, effektivt och serviceinriktat sätt att hantera frågor relaterade till utrustningen i fråga. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att anta ’Riktlinje för 

förtroendevaldas IT-utrustning’ med ändring i förslaget där skrivelsen anpassas till att även ett 

partis IT-ansvarige ges möjlighet att få samma stöd som en gruppledare. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 101   KS 2024/215 

Förslag om att införa krav på utdrag ur belastningsregistret vid 
anställning 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge HR-chefen i uppdrag att införa krav på utdrag ur 

belastningsregistret för att erhålla anställning. 

Sammanfattning 

Moderaterna, Kristdemokraterna, Kommunpartiet och Sverigedemokraterna har inkommit med 

ett gemensamt nämndsinitiativ med följande sammanfattning: 

För att främja säkerheten, och förtroendet för Melleruds kommun som arbetsgivare, föreslår vi 

att krav på utdrag ur belastningsregistret införs för att erhålla anställning. 

Genom att införa detta krav strävar vi efter att skapa en trygg och ansvarsfull miljö för både 

anställda och våra invånare. Detta är ett steg för att stärka våra rekryteringar och för att 

säkerställa att endast lämpliga kandidater väljs för att bidra till vårt gemensamma samhälleliga 

uppdrag. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att ge HR-chefen i uppdrag att 

införa krav på utdrag ur belastningsregistret för att erhålla anställning. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 102 

Information från kommunchefen 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Arbetsutskottet godkänner informationen. 

Sammanfattning av ärendet  

Kommunchefen lämnar i korthet information angående pågående processer och frågor. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Arbetsutskottet godkänner informationen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 
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§ 103 

Information från ledamöter 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Arbetsutskottet godkänner informationen. 

Sammanfattning av ärendet  

Ledamöterna lämnar information i aktuella frågor. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ludwig Mossberg (M): Arbetsutskottet godkänner informationen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detta. 


